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Protokół Nr 13/14 

 

z posiedzenia Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza Rady Miasta Krakowa  

odbytego 20 lutego 2014 r. 

 

w sali im. J. Dietla  

 

 

 

 

 

 

 

 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Paweł Ścigalski udział wzięli 

Członkowie Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza Rady Miasta Krakowa wg listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, oraz Goście wg listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Paweł Ścigalski o godz. 15.30 otworzył posiedzenie Komisji 

i po powitaniu Członków Komisji oraz Gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 6 osób, co wobec składu Komisji wynoszącego 

10 Radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stan czystości krakowskich rzek i cieków wodnych (miedzy innymi problem 

zanieczyszczenia Białuchy). 

Ewa Olszowska-Dej – Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska 
Andrzej Olewicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Infrastruktury Komunalnej 
i Transportu w Krakowie  
Bożena Nowak - Przedstawicielka Małopolskiego Zarządu Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w Krakowie 



3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Założeń do planu 

zaopatrzenia Gminy Miejskiej Kraków w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe” na lata 2014 – 2029 - druk nr 1682. 

Wacław Skubida - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

4. Plan pracy Komisji na 2014 r. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Oświadczenia i komunikaty. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Małgorzata Małochleb przedstawicielka Stowarzyszenia Polska Zielona Sieć 

przedstawiła krótką informację i zaprosiła obecnych do wzięcia udziału 

w organizowanej konferencji „Krakowskie powietrze dziś i jutro”. 

 

 

Ad 2. 

 

Stan czystości krakowskich rzek i cieków wodnych (miedzy innymi problem 

zanieczyszczenia Białuchy). 

 

Bożena Nowak - Przedstawicielka Małopolskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Krakowie przybliżyła działania Zarządu w tej sprawie stwierdzając 

miedzy innymi: 

 sprzątanie krakowskich rzek i cieków wodnych jest prowadzone na miarę 

posiadanych środków 

 środki te są mocno niewystarczające, 

 są problemy z wywozem i składowaniem zebranych śmieci; brak na ten cel 

funduszów, 

 w ramach programu aktywizacji bezrobotnych „Zielona Praca” są sprzątane 

najbardziej zanieczyszczone miejsca, 

 są problemy z dojazdem do rzek i cieków, aby wywieść zebrane śmieci, 

 usuwanie śmieci (sprzątanie) niewiele pomaga, bo nowe śmieci – nawet 

wielkogabarytowe - pojawiają się bardzo szybko, 

 Małopolski Zarząd ma zawarte porozumienia z Zarządem Infrastruktury 

Komunalnej i Transportu w Krakowie co do niektórych odcinków rzek i cieków; 

współpraca układa się dobrze. 

 

Andrzej Olewicz Zastępca Dyrektora Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu 

w Krakowie stwierdził miedzy innymi, iż ZIKiT jest użytkownikiem tylko niewielkich 

ilości małych odcinków cieków. Są one sprzątane i prowadzony jest monitoring 

wpływających do nich zanieczyszczeń. 



 

W dyskusji, w której uczestniczyli (w porządku alfabetycznym): 

Magdalena Bassara, Krzysztof Durek, Paweł Ścigalski 

podnoszono miedzy innymi: 

 konieczność konserwacji wałów przeciwpowodziowych, 

 potrzebę usuwania zbędnej roślinności z wałów, 

 potrzebę większego zainteresowania ta tematyką Rad Dzielnic, 

 potrzebę skutecznego egzekwowania zakazu wyrzucania odpadów 

w okolicach krakowskich rzek i cieków  

 

Komisja – w obecności 6 osób - głosując: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrz. postanowiła 

wystąpić do Prezydenta Miasta Krakowa z wnioskiem o zobowiązanie Komendanta 

Straży Miejskiej w Krakowie do przygotowania, przedstawienia i wdrożenia planu na 

rok 2014 egzekwowania zakazu wyrzucania odpadków do krakowskich rzek i cieków 

wodnych oraz w ich najbliższych okolicach, ze szczególnym uwzględnieniem 

Białuchy. 

 

 

Ad 3. 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia 

Gminy Miejskiej Kraków w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe” na lata 2014 

– 2029 - druk nr 1682. 

 

Wacław Skubida – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz Andrzej Łazęcki 

przedstawiciel autorów Założeń przybliżyli przedmiotowy projekt przedstawiając 

odpowiednią prezentację multimedialną. Przypomnieli, iż; 

 wstępna wersja Założeń była już przedmiotem obrad Komisji i obecny projekt 

uwzględnia uwagi podnoszone wtedy uwagi, 

 projekt uchwały był szczegółowo przedstawiany i dyskutowany na wczorajszej 

Sesji Rady Miasta Krakowa. 

 

W dyskusji uczestniczyli (w porządku alfabetycznym): 

Andrzej Łazęcki, Edward Porębski, Wacław Skubida, Paweł Ścigalski. 

 

Komisja – w obecności 6 osób - głosując: 5 za, 0 przeciw, 1 wstrz. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia 

Gminy Miejskiej Kraków w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe” na lata 2014 

– 2029 - druk nr 1682. 

 

 

 

 



Ad 4. 

 

Plan pracy Komisji na 2014 r. 

 

Przewodniczący Komisji przedstawił projekt Plan pracy Komisji na 2014 r. 
(materiał członkowie Komisji otrzymali wraz z Zaproszeniem) 

 

Krzysztof Durek zaproponował uzupełnienie projektu Planu o punkty: 

 Bezpieczeństwo zaopatrzenia w wodę w Mieście 

 Informacja o sposobach wykorzystania zalewu w Dobczycach w kontekście 

jego funkcji rezerwuaru wody pitnej dla Krakowa. 

 

Komisja – w obecności 5 osób - głosując: 5 za, 0 przeciw, 5 wstrz. przyjęła Plan 

pracy Komisji na 2014 r.: 

 

1. Infrastruktura rowerowa (realizacja) 

2. Sprawozdanie z realizacji PONE 

3. Audyt palenisk węglowych - sprawozdanie  

4. Działalność punktu informacyjno-doradczego  

5. Mapa zaopatrzenia w ciepło - MPEC  

6. Utrzymanie terenów zielonych - sprawozdanie  

7. Parki, tereny zielone, użytki ekologiczne - ochrona, planowanie przestrzenne  

8. Wypożyczalnia rowerowa, kontrakt 100 rozwiązań. 

9. Rozbudowa parkingów Parkuj i Jedź, strefa płatnego parkowania (aspekty 

ekologiczne), zrównoważony transport. 

10. Inwestycje w nisko-emisyjny transport miejski  

11. Projekty ekologiczne - podmioty zewnętrzne (Kraków)  

12. Edukacja związana z ochroną środowiska na terenie gminy  

13. Polityka informacyjna miasta (antysmogowa)  

14. Wspólne posiedzenie Komisji Sejmikowej i Miejskiej (działania związane ze 

zwalczaniem niskiej emisji)  

15. Alternatywne źródła energii - prezentacje  

16. Program ograniczenia emisji hałasu  

17. Zanieczyszczenia wód, rzek, cieków wodnych na terenie gminy - dyskusja. 

18. Bezpieczeństwo zaopatrzenia w wodę w Mieście 

19. Informacja o sposobach wykorzystania zalewu w Dobczycach w kontekście 

jego funkcji rezerwuaru wody pitnej dla Krakowa 

 

 

 

 

 

 

 



Ad 5. 

 

Sprawy bieżące. 

a. 

Pismo Mieszkańców ul. Zdunów w sprawie zanieczyszczania powietrza. 

Postanowiono wystąpić do Komendanta Straży Miejskiej w Krakowie o podjęcie 

odpowiednich działań kontrolnych. 

b. 

Pismo adresowane do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Małopolskiego 

temat: „nawiązanie do artykułu w Dzienniku Polskim”. Postanowiono pozostawić bez 

biegu – do wiadomości. 

c. 

 Pismo w sprawie „…przyłączenia budynku przy ul. Kalwaryjskiej 18 do sieci 

MPEC…” adresowane do Dyrektora Wydziału Mieszkalnictwa UMK. Postanowiono 

pozostawić bez biegu – do wiadomości. 

d. 

Pismo Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Krakowie w sprawie 

przekazania wyników pomiarów oddziaływania radaru w Brzoskwini. Postanowiono: 

 przekazać do Inspektoratu kopię posiadanego pisma Stowarzyszenia „Nasze 

Bielany” zawierającego fragmentaryczne dane, 

 wystąpić do Stowarzyszenia „Nasze Bielany” o pilne przekazanie raportu 

dr Jerzego Gremby, z którego wynikały przedstawiane przez stronę społeczną na 

posiedzeniu Komisji w dniu 30 stycznia 2014 r. sformułowania o przekroczeniach 

dopuszczalnej gęstości mocy promieniowania elektromagnetycznego 

związanych z działalnością „Radaru w Brzoskwini” wraz ze wszystkimi 

niezbędnymi danymi bezpośrednio do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska w Krakowie. 

 

 

Ad 6. 

 

Oświadczenia i komunikaty. 

 

Nie zgłoszono oświadczeń i komunikatów. 

 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji Paweł Ścigalski 

o godz. 16.50 zamknął posiedzenie. 

 

Przewodniczący Komisji 

 

Paweł ŚCIGALSKI 
 

Sporządził: w. Kalicki 


